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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka (nr 49)
20 stycznia 2021 r.
Komisja Sprawiedliwości i Praw Człowieka, obradująca pod przewodnictwem 
posła Marka Asta (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o Służbie Więziennej, 
ustawy o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi 
oraz ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (druk nr 880);
– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r.

W posiedzeniu  udział wzięli: Michał Woś  sekretarz  stanu w Ministerstwie  Sprawiedliwości wraz 
ze współpracownikami  oraz  płk Alicja Kozłowska  dyrektor  Biura  Służby  Zdrowia  Centralnego 
Zarządu Służby Więziennej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Paulina Gabor, Daniel Kędzierski 
i Anna Majewska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Tomasz Czech i Piotr 
Podczaski – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):

Otwieram posiedzenie Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka.
Bardzo serdecznie witam przybyłych na dzisiejsze posiedzenie państwa posłów, rów-

nież uczestniczących zdalnie w posiedzeniu. Witam także przedstawicieli Ministerstwa 
Sprawiedliwości. Witam uczestniczącego zdalnie pana ministra Michała Wosia i towa-
rzyszące mu osoby: panią dyrektor Alicję Kozłowską, pana Jacka Wierzbickiego – star-
szego specjalistę w Zespole Legislacyjnym oraz panią Grażynę Leoncewicz – głównego 
specjalistę do spraw legislacji.
Informuję,  że posiedzenie  zostało  zwołane  przez marszałek  Sejmu  na podstawie  

art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komu-
nikacji  elektronicznej umożliwiających porozumiewanie  się na odległość. W związku 
z tym proszę członków Komisji o zalogowanie się do systemu do głosowania. Oczywiście 
posłowie uczestniczący zdalnie będą głosowali za pomocą tabletów, a obecni na sali przy 
pomocy urządzenia do głosowania.
Jeżeli jesteśmy zalogowani, zarządzam głosowanie sprawdzające w celu potwierdze-

nia obecności. Proszę państwa posłów o naciśnięcie dowolnego przycisku w celu potwier-
dzenia obecności. Przepraszam. Oczywiście to głosowanie jeszcze przez jakiś czas pozo-
stawimy otwarte.
A jeżeli  chodzi  o porządek  dzienny  dzisiejszego  posiedzenia,  to jest  rozpatrzenie 

uchwały  Senatu  w sprawie  ustawy  o zmianie  ustawy  o Służbie Więziennej,  ustawy 
o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi oraz ustawy o szcze-
gólnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
COVID-19,  innych  chorób  zakaźnych  oraz  wywołanych  nimi  sytuacji  kryzysowych 
z druku nr 880 oraz rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od stycznia 
do lipca 2021 r.
Przechodzimy do realizacji porządku dziennego. Otrzymali państwo uchwałę Senatu 

wraz z uzasadnieniem druku nr 882. Otwieram dyskusję.
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Pana  senatora nie ma na sali. Poproszę w takim  razie pana ministra Michała Wosia 
o przedstawienie stanowiska rządu w stosunku do zaproponowanych przez Senat poprawek.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sprawiedliwości Michał Woś:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, bardzo dziękuję. Poprawki były uzgadniane 
i popierane przez rząd na etapie prac w Senacie. Podobnie Wysoką Komisję proszę o przy-
chylne ustosunkowanie się do tych poprawek. Przepisy i propozycje zawarte w ustawie 
mają charakter porządkujący. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS): 
Dziękuję, panie ministrze. Czy Biuro Legislacyjne chciałoby zabrać głos?

Legislator Piotr Podczaski:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Nie ma uwag. Zatem możemy przystąpić do procedowania uchwały Senatu.
Zamykam głosowanie w celu stwierdzenia kworum. Proszę o wyświetlenie wyników.
Jest obecnych 21 posłów, a zatem mamy kworum konieczne do podejmowania uchwał.
Przystępujemy zatem do głosowania nad poprawkami Senatu. Oczywiście zarządzam 

głosowanie.
Kto z państwa posłów jest za przyjęciem pierwszej poprawki Senatu? Proszę o naci-

śnięcie właściwego przycisku. Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?
Zamykam głosowanie i proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 21 posłów – wszyscy za. Poprawka została pozytywnie zaopiniowana.
Przystępujemy do głosowania nad kolejną poprawką.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki drugiej? Proszę o naciśnięcie właściwego 

przycisku. Kto z państwa jest przeciw? Kto z państwa wstrzymał się od głosu?
Zamykam głosowanie. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 20 posłów – 20 za. Poprawka uzyskała akceptację Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 3. Przystępujemy do głosowania.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki numer 3? Proszę o naciśnięcie właściwego 

przycisku. Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?
Zamykam głosowanie. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 21 posłów – 20 za, 1 poseł się wstrzymał. Poprawka też uzyskała pozy-

tywną opinię Komisji.
Przechodzimy do poprawki nr 4. Przechodzimy do głosowania.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki nr 4? Proszę o naciśnięcie właściwego 

przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?
Zamykam głosowanie. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 20 posłów – 20 za. Poprawka uzyskała pozytywną opinię Komisji.
Na tym rozpatrzyliśmy poprawki Senatu.
Do tej pory byłem posłem sprawozdawcą. Jeżeli Komisja wyrazi zgodę, to będę tę misję 

kontynuował. Jest zgoda, a zatem wyznaczyliśmy posła sprawozdawcę.
Na tym zamknęliśmy rozpatrywanie poprawek Senatu. Zamykamy ten punkt. Dzię-

kuję bardzo, panie ministrze. Dziękuję panom mecenasom.
Przechodzimy do punktu drugiego – plan pracy Komisji do 31 lipca br. Otrzymali pań-

stwo propozycje. Tutaj są głównie sprawy, które przeszły nam z poprzedniego półrocza, 
a nie zostały zrealizowane, plus te propozycje, które chcielibyśmy rozpatrywać w trakcie 
najbliższego półrocza.
Jeżeli  chodzi  o państwa  propozycje,  oczywiście  otwieram dyskusję. Czy  są uwagi 

co do zaproponowanego planu pracy Komisji, czy są też jakieś inne propozycje? Czy gło-
sujemy nad tym planem? Proszę?

Sekretarz Komisji Daniel Kędzierski:
Jeżeli nie ma sprzeciwu…

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Proszę?
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Sekretarz Komisji Daniel Kędzierski:
Myślę, że tak, bo wielu posłów uczestniczy zdalnie.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Dobrze. Wobec tego dziękuję państwu. Jesteśmy też ciągle jednak w trybie działania nad-
zwyczajnego regulaminu w trakcie pandemii. Rzeczywiście jest pewna trudność, jeżeli 
chodzi o jakieś dodatkowe zadania dla Komisji, które dokładalibyśmy do naszego planu 
pracy, bo zawsze istniałoby duże ryzyko, że tych naszych zamiarów nie zrealizujemy. 
Wobec tego, jeżeli państwo nie mają uwag do przedstawionego projektu…

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Panie przewodniczący…

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Tak, proszę bardzo.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Bardzo dziękuję. Mam niedużą uwagę. Mianowicie mówię o pkt 9. Panie przewodniczący, 
tam widzę „w ostatnich 4 latach”. To się wiąże z faktem, że ta propozycja tematyki jest 
zgłaszana od dłuższego czasu, a lat nam przybywa. Gdybyśmy mogli zmienić „w ostat-
nich 4 latach” i przyjąć „w ostatnich 5 latach”…

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Proszę bardzo. Uwzględniamy to.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Dobrze. Przystępujemy w takim razie do głosowania z tą propozycją…

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
A czy jeszcze można zgłosić propozycję?

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Proszę? Słucham?

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Propozycję jeszcze można?

Poseł Bartosz Kownacki (PiS):
Był czas. Przepraszam bardzo, panie przewodniczący.

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Dobrze. Pytam. Ale spokojnie. Czy pan musi krzyczeć?

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Jeszcze nie przegłosowaliśmy.

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Ale proszę się uspokoić.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Jeżeli nie przegłosowaliśmy…

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
To jest normalne pytanie i czekam po prostu na odpowiedź.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Tak, tak. Pani przewodnicząca, proszę bardzo. Oczywiście jeszcze nie mamy…

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Nie. Pytam. Czy można jeszcze ewentualnie coś zgłosić?
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Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Jeżeli ma pani  propozycję,  to proszę.  Jak mówię,  nie  przegłosowaliśmy  tego  planu. 
Zadam pytanie, czy są uwagi, ale… 

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Mamy wprowadzone dosyć spore zmiany dotyczące postępowań sądowych w związku 
z ograniczeniami COVID-owymi. Wydaje mi się, że dobrze byłoby zwołać posiedzenie 
Komisji w tym temacie, aby dokonać takiego przeglądu, jak zaproponowane przez pań-
stwa rozwiązania zostały przyjęte przez sędziów, adwokatów i prokuratorów,  jak ten 
system po prostu w praktyce działa. Jest to ekstraordynaryjna sytuacja epidemii i ogra-
niczeń w bezpośrednim kontakcie stron postępowania. Wydaje mi się, że to byłby dobry 
pomysł, aby takie spotkanie się odbyło. Jeżeli nie chce pan tego uwzględnić, z pewnością 
rozważymy złożenie takiego wniosku w sposób formalny, ale wydaje mi się, że po dużych 
zmianach, po wyjątkowej sytuacji, której przyszło sprostać państwu polskiemu i wymia-
rowi sprawiedliwości, dobrze by było takiego przeglądu dokonać.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Myślę, pani przewodnicząca, że to jest dobry pomysł, żeby państwo jako klub zgłosili 
propozycję takiej informacji i wtedy to będzie…

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Dobrze. Proszę bardzo. Złożymy to w sposób formalny.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Dobrze. W takim razie głosujemy nad planem pracy Komisji. Przystępujemy do głoso-
wania.
Kto z państwa jest za przyjęciem zaproponowanego planu pracy? Proszę o naciśnięcie 

właściwego przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?
Tak, zamykam głosowanie. Proszę o wyświetlenie wyników.
Głosowało 19 posłów – 19 za. Plan pracy został przyjęty.
Serdecznie państwu dziękuję za obecność. Zamykam posiedzenie Komisji.


